
TARM - Beretning til BYFORA møde den 14. august 2023 
 
Helhedsplanen for Skjern, Tarm & det fælles visionære er nu vedtaget af byrådet, og vi arbejder på 
flere af de foreslåede projekter:  
Køb og fjernelse af Storegade 40, åbne op til Tarm Bybæk og etablere ”Deltapladsen”. Et projekt til 
4-5 mill. Vi er i gang med fondsansøgninger. 
Sammen med RKSK at etablere en skulptur- og kunstpark ved Tarm Bybæk i Bibliotekshaven. 
Opgradere stien på diget langs Tarm Bybæk til Grødepladsen. 
Lave trampesti fra Pumpestation Sydvest til Lønborg. 
Afslutte projektet med at gøre Storegade grøn med etablering af grønne midterrabatter. Der er 
tidligere lavet 32 grønne bede og 30 cortén plantekasser i gaden. 
Sammen med Skjern afholder vi Spiritz Festivalen 29. og 30. september og planlægger en Skjern Å 
festival i 2024 
 
Steen Rosby 
 
 

Hermed lidt UPDATE fra Skjern forud for mødet den 14. august 2023. 

1.      I 2023 har Skjern Udviklingsforum fået ny formand Bent Olsen og bestyrelsen har m.h.p Byfora 
konstitueret sig således, at Lars Foged stadig varetager kontakterne til Byfora i fuldt samarbejde med den 
nye formand og Skjern Udviklingsforums bestyrelse. Undertegnede varetager endvidere Skjerns interesser 
på sundhedsområdet i samarbejde med bestyrelsen.  In casu arbejdes på at understøtte regionens tiltag i 
Regionsklinikken i Skjern efter ”nedsmeltningen”. En opgave for lokalsamfundet at støtte op om. Vi prøver. 
😊 

2.      Helhedsplan for Skjern, Tarm og det fælles visionære blev fremlagt på et velbesøgt borgermøde den 
25. april og mødet var nærmest at betragte som en stor fætterkusine fest, hvor enkeltpersoner og allerede 
eksisterende arbejdsgrupper i Skjern og Tarm og fælles ditto var samlet og bekræftede, at vejen nu for lagt 
for videre udvikling. Der er vældig gang i en masse projekter omtalt i helhedsplanen og flere kommer til 
under SUF’s og TUF’s paraplyer 

3.      Vi har i Skjern p.t. 14 arbejdsgrupper under Udviklingsforum + talrige vedligeholdelsesbander. 

4.      Skjern Å Bad blev indviet den 16. juni efter 4-5 års solidt forarbejde med planer og finansiering. 
Stedet straks blevet en sællert for unge og gamle og ved indvielsen var 350 personer mødt op. Sikkerhed og 
beskyttelse mod hærværk fylder og synes ind til videre at være løst. Videoovervågning etableres. SSP og 
andre gode kræfter inde over  

5.      Et ambitiøst og meget gennemarbejdet projekt med at renovere Skjerns jernbanetunnel for omkring 
4,5 millioner kroner fra statslige puljemidler blev desværre fravalgt centralt, rent politisk, trods en 
kommunal topprioritering. Vi giver ikke op og arbejder p.t. på en statslig kulturpulje i stedet og tilfører 
tunnelen kunstneriske kvaliteter indenfor temaet i SKJERN, nemlig ”lys og belysning”.  

6.      Den nye Statslige PULJE til byfornyelse i centerbyer med over 4000 indbyggere er drøftet i 
bestyrelsen, og indstillingen er p.t. at man fra Skjerns side lægger sig i baghjul. Finder at midlerne fra 



200.000 kroners puljen er gode at have som rygstød til mange mindre projekter, og som grundlag for 
fondsansøgninger til større projekter. Den strategi har vist sig rigtig god de sidste 4 år. 

7.      Skjern har knapt 600.000, - stående på 200.000, kroners puljen og har i indeværende år 2023 
investeret i følgende projekter 

       Partnerskab Turisme Destination for 2023/24 
Reparation af Arnoldi Tagene 
Trykning af brochure Den Grønne Korridor 
Skjern Å Bad 
Julebelysning 

       I alt ca. 98.000 kr. 

       På ventelisten står udgifter til ændret afløb fra Vandhaverne og uspecificerede beløb til 
realisering af Helhedsplanen, herunder evt. installationer i Skjern Ådalen ved Damsø  

8.      Og så alt det jeg har glemt! 😊 

Venlig hilsen  

Lars Foged 

Se særskilt dokument fra Ringkøbing Udviklingsforum 

Se særskilt dokument fra Hvide Sande Udviklingsforum 

 

 

 
 
 


